
 

Milí Šúrovčania, 

 

dar reči je jedným z prejavov života. Reč je dôležitá pre každé 

jedno spoločenstvo a naša obec nie je výnimkou. Informovanosť 

občanov je v našej obci zanedbaná. Šúrovce sú dosť veľká obec na to, 

aby občania cítili potrebu byť informovaní o udalostiach, ktoré 

ovplyvňujú ich život. Jedným z mojich predvolebných sľubov /hoci 

toto slovné spojenie veľmi nerada používam/ bolo aj zriadenie 

Obecných novín. Nakoniec sa moja snaha stretla so skutočnosťou 

a vy práve držíte v rukách prvé číslo našich – vašich novín, ktoré 

ponesú názov „Novinky z dedinky“. Budú vychádzať raz štvrťročne 

a pokúsime sa, aby sa každý jeden výtlačok dostal aj do vašich 

domácností. Noviny vám budú prinášať čo najobjektívnejšie 

informácie o živote v našej obci, o tom, čo vás zaujíma. Samozrejme 

budeme venovať priestor kultúrno-spoločenským akciám, športovým 

akciám, činnosti jednotlivých záujmových útvarov, farskému 

spoločenstvu, miestnym podnikateľom, skrátka všetkým, ktorí 

prejavia záujem o svoju propagáciu v novinách. Nebude chýbať ani 

spoločenská rubrika. Pevne verím, že vašimi príspevkami, podnetmi 

a návrhmi na ich vylepšenie sa Novinky z dedinky stanú 

neodmysliteľnou súčasťou našich – vašich domácností, prispejú 

k väčšej informovanosti a hlavne oživia našu obec. 

Ako som už vyššie uviedla, tvorba Obecných novín bola jednou 

z vecí, ktoré som chcela v našej obci zrealizovať. Budem teraz 

parafrázovať, ale sám vojak v poli nič nezmôže. Ja som však stretla 

vynikajúcich ľudí, ktorým sa moja myšlienka zapáčila a dobrovoľne, 

bez akýchkoľvek nárokov na honorár, a najmä vo svojom voľnom 

čase sa podieľajú na príprave našich – vašich novín. Dovoľte mi, aby 

som sa touto cestou poďakovala redakčnej rade – menovite Ing. 

Ingrid Görögovej, PhD., Mgr. Márii Špačkovej, Bc. Martinovi 

Šemelákovi, Kataríne Filovej, Marekovi Baxovi, ako aj ostatným 

autorom článkov, vďaka ktorým dnes môžete na chvíľu spomaliť 

a prečítať si týchto pár strán. Verím, že sa riadky a slová, ktorými sa 

vám budú autori prihovárať, stanú samozrejmosťou a očakávanou 

udalosťou v živote našej obce. Redakčná rada, ako som ju vyššie 

vymenovala, bude svoj voľný čas venovať vám s cieľom priniesť vám 

tie najzaujímavejšie informácie. Vstupuje však na neprebádané 

územie a  musí sa vysporiadať so všetkými úskaliami a problémami 

neznámeho terénu. Prosím, nebuďme k autorom hneď kritickí, vážme 

si ich snahu a odhodlanie. Ja im za to z celého srdca ĎAKUJEM! 
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Ustanovujúce zasadnutie ObZ 

v Šúrovciach 

V novembri 2014 sa aj v Šúrovciach, tak ako aj 

v iných obciach, konali komunálne voľby. Kandidáti 

na post starostu boli traja a kandidátov na post 

poslancov obecného zastupiteľstva bolo 18. 

Na výsledky volieb sa muselo čakať takmer aţ 

do polnoci. Voľby na pozíciu starostu našej obce 

vyhrala, pre mnohých neznáma ţena, Ing. Ţaneta 

Gogolová. Občania si za poslancov obecného 

zastupiteľstva zvolili PhDr. Miroslava Náhlika, 

Mgr. Katarínu Mikulášovú, Ing. Ingrid Görögovú, 

PhD., Mgr. Gabrielu Delinčákovú, Miroslava 

Hrušovského, Vladimíra Pavloviča, Ľubomíra 

Královiča, Mgr. Lukáša Jobeka a Tomáša Kubalu. 

Starostka spolu so staronovými poslancami zloţila 

sľub na ustanovujúcej schôdzi obecného 

zastupiteľstva, ktorá sa konala dňa 2.januára 2015 

v priestoroch Kultúrneho domu v  Šúrovciach. 

Zároveň sa na ustanovujúcej schôdzi s občanmi 

rozlúčil aj dovtedajší starosta Ing. Miloslav 

Richnák, ktorý vo svojom príhovore poďakoval za 

spoluprácu pracovníčkam obecného úradu a  aj 

niektorým jednotlivcom, s  ktorými spolupracoval 

počas uplynulých 12 rokov. 

Na ustanovujúcom zasadnutí boli zvolené 

nasledovné komisie: 

Návrhová komisia v  zloţení: Ing. Ingrid 

Görögová, PhD., Miroslav Hrušovský, Mgr. Lukáš 

Jobek. Úlohou tejto komisie je sledovať priebeh 

rokovania, predkladané návrhy a  obsah diskusie, 

predkladať návrhy uznesení tak, aby sa efektívne 

naplnil program rokovania a jeho ciele. 

Mandátová komisia v  zloţení: Ľubomír 

Královič, Mgr. Gabriela Delinčáková, PhDr. 

Miroslav Náhlik. Hlavnou činnosťou tejto komisie 

je overenie dokladov o  zloţení sľubu 

novozvoleného starostu a  novozvolených poslancov 

a  zistiť, či nevykonávajú funkciu nezlučiteľnú 

s  funkciou starostu alebo poslanca, a  to na základe 

nimi predloţených a vlastnoručne podpísaných 

čestných vyhlásení. 

Na návrh starostky obce nebola ustanovená 

volebná komisia vzhľadom na to, ţe ide  o komisiu 

dočasnú a poslanci ObZ súhlasili so zriadením tejto 

komisie len v prípade potreby. 

S odvolaním sa na čl. 7 ods. 5 písm. a) 

ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. o ochrane 

verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov v znení neskorších predpisov bola 

zriadená komisia na ochranu verejného záujmu 

v zloţení: Mgr. Gabriela Delinčáková, Ing. Ingrid 

Görögová, PhD., Mgr. Lukáš  Jobek. Povinnosťou 

komisie je  posudzovanie dodrţiavania ústavného 

zákona obecnými funkcionármi.   

V zmysle § 15 zákona č. 369/1990 Zb. 

o  Obecnom zriadení boli schválené nasledovné 

komisie: 

1/ Komisia finančná a správy majetku  

predseda - Miroslav Hrušovský  

členovia  - Mgr. Gabriela Delinčáková  

       Ľubomír Královič  

      Zdena Lišková  

2/ Komisia športu, školstva a kultúry 

predseda - Vladimír Pavlovič  

členovia  - Ing. Ingrid Görögová, PhD.  

      Bc. Ruţena Bohunická  

      Mária Diková  

3/ Komisia ochrany verejného poriadku 

a riešenia sťažností 

predseda - Mgr. Lukáš Jobek  

členovia  - Ing. Branislav Karel  

4/ Komisia výstavby, územného plánovania 

a životného prostredia 

predseda - Tomáš Kubala  

členovia  - PhDr. Miroslav Náhlik        

      Mgr. Gabriela Delinčáková                                                                

      Ing. Ivan Ďuriš  

5/ Komisia sociálna, bytová a zdravotná 

predseda - Mgr. Katarína Mikulášová  

členovia  - Vladimír Pavlovič  

      Bc. Ruţena Bohunická  

      Daniela Polakovičová  

6/ Komisia inventarizačná, vyraďovacia 

a likvidačná 

Predseda - Ľubomír Královič  

Členovia - Miroslav Hrušovský  

      Daniela Polakovičová  
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ObZ podľa § 4 ods. 1 zák. č. 36/2005 o rodine  

a o zmene a doplnení neskorších predpisov poverilo 

výkonom sobášiacich poslancov Mgr. Katarínu 

Mikulášovú a Miroslava Hrušovského. 

Obecné zastupiteľstvo obce Šúrovce schválilo 

plán verejných zasadnutí Obecného zastupiteľstva 

v Šúrovciach na rok 2015 nasledovne: 

 

1/  21. január 2015 (streda) 

2/  16. február 2015 (pondelok)  

3/  16. marec 2015 (pondelok) 

4/  18. máj 2015  (pondelok) 

5/  15. jún 2015  (pondelok) 

6/  14. september 2015  (pondelok) 

7/  16. november 2015  (pondelok) 

 

so začiatkom o 19,00 hod. v budove Obecného 

úradu v Šúrovciach. 

Účasť občanov na ustanovujúcej schôdzi bola 

veľmi vysoká, čo znamená, ţe občania boli zvedaví 

na nové vedenie obce, zároveň však očakávajú 

zmenu. Problémov, s  ktorými sa bude musieť 

popasovať nové vedenie obce, je veľmi veľa, asi ako 

v kaţdej inej obci. Prajeme novému vedeniu obce 

veľa odhodlania a pozitívnych nápadov, ktoré sa 

následne stretnú aj so samotnou realizáciou, aby si 

po štyroch rokoch mohlo vedenie obce povedať, ţe 

naozaj niečo pozitívne pre obec urobilo a  aby 

občania po ukončení ich volebného obdobia taktieţ 

mohli s ich prácou vyjadriť spokojnosť. Budeme im 

v ich snahe a odhodlaní drţať palce.                                                                                                                             

- red –  

 

Obecné zastupiteľstvo informuje 
 

1. riadne zasadnutie ObZ – 21. január 2015 

 

Bolo schválené Všeobecnozáväzné nariadenie  

č. 1/2015 o zápise detí do ZŠ s MŠ v Šúrovciach. 

Obecné zastupiteľstvo si určilo prioritné body 

svojho programového vyhlásenia na volebné 

obdobie 2015-2018 v nasledovnom znení: 

stavba materskej školy, rekonštrukcia a údrţba 

miestneho rozhlasu, rekonštrukcia verejného 

osvetlenia, bezbariérový vstup do budovy obecného 

úradu, vytýčenie nových stavebných pozemkov, 

rekonštrukcia chodníkov. 

Obecné zastupiteľstvo obce Šúrovce 

odporúčalo obecnému úradu vypracovať zoznam 

občanov, ktorí si nárokujú refundáciu finančných 

prostriedkov za výstavbu kanalizácie s bliţšou 

identifikáciou kanalizačnej prípojky. 

2. riadne zasadnutie ObZ – 16. február 2015 

 

Z dôvody práceneschopnosti pani starostky sa toto 

zasadnutie nekonalo. 

 

3. riadne zasadnutie ObZ – 16. marec 2015 

 

Obecné zastupiteľstvo schválilo vydávanie 

obecných novín a  redakčnú radu v zloţení: Ingrid 

Görögová, Katarína Filová, Marek Baxa, Mária 

Špačková, Martin Šemelák. 

 Ďalej bolo schválené doplnenie nových členov 

do niektorých komisií. Do Komisie športu, školstva 

a kultúry pribudli p. Mgr. Mária Špačková  

a p. Ildiko Hletková, Komisiu ochrany verejného 

poriadku a riešenia sťaţností posilnia p. Marek 

Banič a p. Roman Banič.  

Bolo schválené Všeobecnozáväzné nariadenie 

č. 2/2015 o stanovení príspevku a spôsobe platby na 

čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských 

zariadeniach.  

Členovia obecného zastupiteľstva sa zhodli, ţe 

na najbliţšom verejnom zasadnutí prerokujú 

rozpočet obce.  

Obecné zastupiteľstvo obce Šúrovce schválilo 

refundáciu finančných prostriedkov vynaloţených 

na výstavbu kanalizácie všetkým samoplatcom, 

ktorí si do konca roka 2014 sami uhradili celú 

čiastku a ešte im nebola vrátená alikvotná časť,  

v postupnosti podľa dátumu skutočnej realizácie 

výstavby kanalizačnej prípojky. Vyplácanie začne 

po schválení rozpočtu obce. 

Obecné zastupiteľstvo obce Šúrovce určilo za 

predsedu krízového štábu civilnej ochrany pána 

Mareka Martinkoviča a poverilo ho, aby do 

najbliţšieho verejného zasadnutia obecného 

zastupiteľstva predloţil návrh nových členov 

krízového štábu CO. 

ObZ dodatočne schválilo podpísanie zmluvy 

o dielo - Rekonštrukcia chodníka v areáli ZŠ – 

medzi starostkou obce Šúrovce Ing. Ţanetou 

Gogolovou a p. Milošom Zavarským, ktorý uspel vo 

verejnom obstarávaní. Obecné zastupiteľstvo obce 

Šúrovce schválilo zmenu územného plánu obce na 

ţiadosť p. Beránka a p. Galbavého s tým, ţe 

finančné náklady súvisiace so zmenou územného 

plánu obce budú znášať ţiadatelia.  

Do programu rokovania obecného 

zastupiteľstva bol zaradený bod programu – 

zrušenie uznesenia č. 36/2014 zo dňa 11.11.2014, 

týkajúceho sa vyplatenia odmeny Ing. Richnákovi 

vo výške 2.000 Eur. O  zrušenie tohto uznesenia 

poţiadala ešte v  minulom  roku hlavná  kontrolórka   
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obce Ing. Balejčíková z  toho dôvodu, že toto 

uznesenie je v  rozpore so zákonom č. 253/1994  

Z. z. o odmeňovaní starostov. Predmetné uznesenie 

nebolo poslancami zrušené, nakoľko sa 4 poslanci 

z 8 prítomných zdržali hlasovania. 

Obecné zastupiteľstvo nesúhlasilo 

s  vykonávaním inej zárobkovej činnosti pre  

Ing. Ivetu Balejčíkovú, hlavnú kontrolórku obce 

Šúrovce. 
 

(uznesenia sú krátené, plné znenie je možné prečítať 

si na webovej stránke obce) 
- red -  

 

Zoznam e-mailových adries starostky obce 

a poslancov obecného zastupiteľstva 
 

starostka@surovce.sk 

poslanec.delincakova@surovce.sk 

poslanec.gorogova@surovce.sk 

poslanec.hrusovsky@surovce.sk 

poslanec.jobek@surovce.sk 

poslanec.kralovic@surovce.sk 

poslanec.kubala@surovce.sk 

poslanec.mikulasova@surovce.sk 

poslanec.nahlik@surovce.sk 

poslanec.pavlovic@surovce.sk 

 

Ako sme sa dostali tam, kde sme dnes a ako ďalej ... 

Jednou z neodmysliteľných súčastí nášho života je voda. Vodu potrebujú k svojmu životu tak rastliny, 

ako aj živočíchy a samozrejme ľudia. Mali by sme si ju vážiť, čo je však otázne, či robíme. Situácia v našej 

obci s vodou je dosť vážna. Mnohí sa sťažujú, že voda je nekvalitná, najmä v letnom období tečie 

z vodovodu niečo, čo určite nie je číre, ale hnedé, žlté a keby to netieklo z vodovodného kohútika, tak by to 

ťažko niekto nazval vodou. A teda okrem uvedeného je voda, podľa niektorých, aj drahá. Keďže na 

vyriešenie problému potrebujeme vedieť jeho príčinu, tak som začala zisťovať, kde je tá príčina. Musela 

som začať od konca, aby som sa dostala na začiatok.  

Takže začínam – voda je regulovaná komodita, teda kvázi tovar, s ktorým sa nemôže len tak, ako si kto 

zaujme, manipulovať a teda ani obchodovať. Cenu za jej výrobu, dodávku a distribúciu určuje Úrad pre 

reguláciu sieťových odvetví, so sídlom v Bratislave (ďalej len „URSO“). Tento úrad, okrem iného, 

stanovuje maximálnu cenu vody pre všetkých, ktorí vodu dodávajú iným regulovaným subjektom. Nás sa 

týkajú Západoslovenské vodárne a kanalizácie (ďalej len ZSVaK). Ako som zistila, tak naša obec má so 

ZSVaK uzavretú zmluvu o dodávke vody z roku 1993. Je to zmluva k dnešnému dňu platná, aj keď je stará, 

ale vodu nám na základe niekoľkých dodatkov k zmluve ZSVaK naďalej dodávajú. Cenu, za ktorú nám 

ZSVaK vodu predávajú, im určuje URSO. Naša obec s vodou obchoduje tiež, lebo ju predáva našim 

občanom a tiež by mala mať cenu regulovanú URSO. Avšak nemá.  

Podľa čoho predchádzajúci starosta určoval cenu vody nevedno. Ťažko hodnotiť, či to bola neznalosť 

zákona, alebo neochota vec riešiť. Isté je, že to takto fungovalo niekoľko rokov. Máme síce obecný 

vodovod, ale nemáme nikoho, kto by sa oň staral, čistil, v podstate spravoval. Mali by sme mať niekoho, kto 

má oprávnenie na prevádzku vodovodného potrubia III. kategórie (kategórie sa odvíjajú podľa počtu 

obyvateľov a nakoľko my máme do 2500, tak máme vodovodné potrubie III. kategórie). Takáto osoba by sa 

nám o vodovod starala, čistila, riešila vzniknuté situácie, lenže takú osobu nemáme, nikdy sme nemali, 

ale potrebujeme, inak nás URSO nezaregistruje a nestanoví nám maximálnu cenu vody, za ktorú obec môže 

vodu predávať. Môže to byť fyzická osoba alebo právnická osoba.  

Takže čo ďalej: po mojom dopytovaní sa na príslušných miestach a preštudovaní príslušných právnych 

noriem som zistila, ako musíme postupovať, aby sme konečne dali vec na poriadok. Budem písať 

v jednotlivých bodoch a k nim uvediem, čo je splnené a čo nie a prečo nie: 

1/ predbežne vypočítať cenu vody a výpočet zaslať na kontrolu URSO, aby nám zhodnotili, či sme 

postupovali dobre, alebo nie  - splnené, 

2/ požiadať o registráciu obce na URSO – zatiaľ nesplnené, pretože k registrácii potrebujeme predložiť 

oznámenie o osobe oprávnenej na prevádzkovanie vodovodného potrubia III. kategórie a tú zatiaľ 

nemáme,  

3/ po zaregistrovaní našej obce na URSO musíme oficiálne zaslať výpočet ceny vody na URSO, aby 

nám ho odobrili s konečnou platnosťou – zatiaľ splnené nie je, odvíja sa to od bodu 2/, 

mailto:starostka@surovce.sk
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4/ po prijatí rozhodnutia od URSO o maximálnej cene vody, musia poslanci obecného zastupiteľstva na 

svojom zasadnutí schváliť cenu vody pre občanov našej obce, ktorá by sa mala pohybovať v rozsahu 

nákupnej ceny vody zo ZSVaK a maximálnej ceny vody, ktorú nám určí URSO, skrátka naša cena 

vody nesmie byť menšia, neţ aká je cena, za ktorú vodu nakupujeme a nesmie byť väčšia, neţ je tá 

cena, ktorú nám ako maximálnu určí URSO – nesplnené, odvíja sa to od predošlých bodov, 

5/ aţ po splnení všetkých vyššie uvedených bodov, bude moţné jednoznačne stanoviť cenu vody 

a podľa toho a na základe odpočtu vodomerov ju aj platiť. 

Takţe, ako vidíte, proces stanovenia ceny vody je trochu zdĺhavý. Skutočnosť, ţe po uplynulé roky sa 

situácia s vodou nevyriešila, nás tentokrát dobehla. Osobne si myslím, ţe ak by obec nenechala veci zájsť aţ 

tak ďaleko, tak sme dávno mohli na problém s vodou zabudnúť, mali by sme niekoho zodpovedného, kto by 

sa o náš vodovod staral, pravidelne ho čistil, opravoval, atď... Obec sa k tomu však stavala laxne. Nestačí 

len o probléme hovoriť, ale treba ho začať riešiť.  Nemyslím si, ţe som jediná tohto názoru. V súčasnej dobe 

musíme postupovať tak, ţe s cenou vody ideme smerom nadol, pretoţe musíme. Za dnešnú - novú cenu 

vody nezodpovedajú poslanci a ani ja nie, hoci by sme si moţno chceli priradiť zásluhy. Na to, aby sme 

mohli korektne stanoviť cenu vody pre všetkých našich obyvateľov, musíme začať, ako sa hovorí, od nuly. 

Takţe tento rok  budeme vyberať od občanov 0,906 Eur/m
3
. Treba však povedať, ţe táto cena vody je 

počiatočná, URSO nám musí určiť, aká bude cena vody o rok, o dva, o tri... Neviem vám teraz povedať, či 

bude vyššia, niţšia, rovnaká, toto nevie nikto z nás, závisí to od mnohých faktorov.  

Obdobná situácia je aj s materskou školou, aj s kanalizáciou, aj s chodníkmi,... Sú to problémy, ktorých 

riešenia sa len odkladali. Nebudem tu rozoberať, prečo tieto problémy vôbec vznikli a prečo vyriešené do 

dnešného dňa nie sú. Ktovie... Vy tu bývate dlhšie ako ja a odpovedať si určite viete aj sami. Ja vám môţem 

povedať len toľko, ţe sa pokúsim nájsť nejaké riešenie a dotiahnuť veci do konca. Dúfam, ţe sa to podarí!   
                                                                                                                    

 starostka obce   

 
 

Výročná schôdza Jednoty dôchodcov   

v Šúrovciach 

V sobotu 31.1.2015 krátko po 14:00 hod. bola 

sála šúrovského kultúrneho domu zaplnená našimi 

seniormi. Zišli sa na výročnej členskej schôdzi ZO 

JD v Šúrovciach, aby zhodnotili svoju prácu za 

minulý rok a schválili si plán činností na rok 2015. 

 Schôdzu otvorila predsedníčka JD Mgr. Mária 

Špačková. Privítala vzácnych hostí: pani starostku 

Ing. Ţanetu Gogolovú, predsedu okresnej  

organizácie JD v Trnave p. Jozefa Štefáneka a pani 

Paučekovú zo Špačiniec. Veľmi pozitívne bola 

hodnotená práca výboru JD, ktorý organizoval  

a zabezpečoval všetky podujatia, ktoré boli počas 

roka naplánované. 

Pán Jozef Štefánek sa prihovoril seniorom 

krátkym príhovorom. Oboznámil našich členov  

s činnosťou okresného výboru JD Slovenska  

a s podujatiami, ktoré pre nich okresný výbor 

pripravuje. Pani starostka kladne ohodnotila prácu 

seniorov a bola prekvapená, na akých činnostiach sa 

aktívne podieľajú. Osobitne pochválila spevácku 

skupinu Šúrovčanka, ktorá vystupuje na všetkých 

podujatiach organizovaných obecným úradom  

a reprezentuje nás na okresných prehliadkach  

v Hlohovci, v Trnave a v Špačinciach. 

Naša organizácia je otvorená pre kaţdého 

občana v dôchodkovom veku. Stačí vyplniť 

prihlášku a zaplatiť 3 eurá členské na celý rok. 

Nového člena medzi nami srdečne privítame. 

Kaţdému umoţníme aktívne sa podieľať na 

činnostiach v klube. Chceme byť aj naďalej 

kreatívni, chceme obohacovať ţivot našich starších 

spoluobčanov a skvalitňovať medziľudské vzťahy, 

úctu a spolupatričnosť medzi všetkými našimi 

občanmi. 

Mgr. M. Špačková 
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V Šúrovciach sa tancovalo do rána 
 

Jubilejný 15. ročník prestíţneho Plesu  

v opere úspešne odštartoval plesovú sezónu na 

Slovensku. V našej obci sa konali dva plesy – 

v poradí uţ XX. ročník Rodičovského plesu 

organizovaného Radou rodičov pri ZŠ v Šúrovciach 

a  III. ročník Reprezentačného plesu DHZ  

organizovaného  Dobrovoľným hasičským zborom 

v Šúrovciach. Oba plesy mali veľký ohlas a boli 

pekným spestrením fašiangového obdobia. 

 

XX. Rodičovský ples 

 

Ples svojim príhovorom otvorili predsedníčka  

Rady rodičov pani B. Kramárová a poverená 

riaditeľka ZŠ Mgr. P. Mlíchová. Po slávnostnom 

otvorení sa mohli prítomní pokochať pohľadom na 

ukáţky štandardných (valčík, walz, quick step, ...) 

a latinsko-amerických tancov (cha-cha, rumba, 

samba, ...) v prevedení mladého tanečného páru 

z KTŠ Tyrnavia. Do tanca a  na počúvanie hrala 

hudobná skupina Domiband z Trnavy pod vedením 

pána Miroslava Mirgu. O polnoci nastala chvíľa, na 

ktorú sa tešili všetci zabávajúci sa – ţrebovala sa 

tombola. Tombolové lístky predávali členovia Rady 

rodičov počas zábavy. A tombola bola skutočne 

bohatá – od výţivových doplnkov, cez tortu, 

darčekové koše, značkové športové tašky aţ po 

víkendový relaxačný pobyt spojený s  lyţovačkou 

pre 2+2 osoby. Nie je moţné vymenovať všetky 

ceny, lebo v tombole bolo vyše sto poloţiek. Veľká 

vďaka patrí všetkým podnikateľom a sponzorom, 

ktorí prispeli týmito krásnymi a radosť robiacimi 

cenami. Peniaze vyzbierané na plese budú pouţité 

ako kaţdý rok na zakúpenie školských pomôcok pre 

ţiakov ZŠ s MŠ v Šúrovciach. Počas celého večera 

nechýbalo dobré víno, chutné jedlo a  výborná 

nálada. Tento ples bol úspešným nasledovníkom 

predchádzajúcich ročníkov a tešíme sa na dobrú 

zábavu opäť o rok.     

Ingrid Görögová 

 

III. ročník Reprezentačného plesu DHZ  

  
Dňa 24.01.2015 sa v Šúrovciach konal  

III. ročník Reprezentačného plesu DHZ Šúrovce, 

ktorého sa zúčastnili i hasiči z nášho druţobného 

DHZ Slavkov u Opavy. Do tanca nám hrala skupina 

Syntakt z Poltára. Touto cestou by sme sa chceli 

poďakovať pani starostke Ing. Ţanete Gogolovej, ţe 

nás poctila svojou účasťou. Taktieţ naša vďaka patrí 

všetkým podnikateľom, ktorí nám prispeli do 

tomboly a našim mladým hasičom, ktorí sa podieľali 

na príprave plesu. 

 

  Iveta Machová 
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Obecná zabíjačka 

Kto šiel dňa 14.2.2015 ráno pred 07,00 hod. okolo kultúrneho 

domu, tak sa zaiste sám seba opýtal, ţe čo sa to vlastne deje, prečo 

je tam toľko ľudí. Nuţ, konala sa obecná zabíjačka. Počasie nám 

celkom prialo, bolo síce trochu veterno, ale aspoň nesneţilo  

a nepršalo. Musím napísať, ţe účasť spoluobčanov ochotných 

pomôcť ma veľmi príjemne prekvapila. Kto sa prišiel na zabíjačku 

pozrieť, pochutnať si na výrobkoch, ktoré do podoby jedla pripravili 

šikovné ruky miestnych mäsiarov a kuchárov, tak videl, ţe tam 

panovala dobrá atmosféra.  

Hasiči varili vínko, dámy seniorky napiekli fantastické 

koláčiky, všade rozvoniavala kapustnica, zabíjačková kaša, 

jaternice, pečené mäso. Samozrejme nesmela chýbať ani čalamáda, 

ktorá k zabíjačke uţ tradične patrí.  

Týmto by som sa chcela veľmi pekne poďakovať sponzorom, 

ktorí nám pomohli finančne zastrešiť túto akciu, konkrétne – 

rodinám Mlíchovej, Filovej, Gogolovej, rodine Petra Machu, 

rodinám Mariána a Miroslava Šimašeka, p. Milošovi Hechtovi,  

p. Tomášovi Kubalovi a spoločnosti UNIOS s.r.o., Trnava.  

V neposlednom rade moje poďakovanie patrí aj pánu starostovi 

Dolnej Stredy, ktorý nám nezištne poţičal pivné sety a taktieţ našim 

animátorkám. Dúfam, ţe o rok sa stretneme v takejto veselej  

a pracovitej zostave opäť. 

starostka obce 

KRÁTKE SPRÁVY 
 

 
 

Vymenovanie zástupcu 

starostu 

Starostka obce Ing. Ţaneta 

Gogolová vymenovala  

Mgr. Gabrielu Delinčákovú za 

svoju zástupkyňu s účinnosťou 

od 26.2.2015. Prajeme jej veľa 

úspechov v tejto funkcii. 

Hasiči majú  veliteľa 

 

Dňa 24. januára 2015 si pán 

Marek Martinkovič prevzal z rúk 

starostky obce menovací dekrét 

na funkciu veliteľa Obecného 

hasičského zboru v Šúrovciach.  

Ţeláme mu veľa síl a úspechov 

pri plnení úloh vyplývajúcich 

z tejto funkcie. 
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Tradícia pochovávania basy 
 

Pochovávanie basy je spojené s dlhodobou 

tradíciou a zvykmi, ktoré si my všetci uctievame 

a ktoré dodržiavame. Dňa 14.2.2015 sa v našej obci 

uskutočnilo pochovávanie basy, ktoré bolo spojené 

s  ľudovou veselicou a  spoločným stretnutím 

občanov našej obce. 

Iste všetci občania, ktorí žijete v obci Šúrovce 

a ste spoluúčastníkmi spoločenského života, mi dáte 

za pravdu, že pochovávanie basy je pre nás 

všetkých akýmsi prirodzeným rituálom 

fašiangového obdobia. Dychová hudba Šurovanka 

usporiadávala pochovávanie basy v  našej dedine 

i v okolitých obciach ešte v čase, keď tento obrad nebol takou samozrejmosťou. Fašiangové obdobie a celý 

obrad nie je len humornou paródiou na život, ale predstavuje najmä spoluúčasť a vzájomnú integritu 

všetkých občanov v dedine. V našej obci prebieha okrem večerného podujatia fašiangový sprievod, ktorého 

sa zúčastňujú dobrovoľníci, seniori, základná škola, hasiči a  mnohí ďalší. Priebeh pochovávania basy 

sumarizuje dianie v obci počas celého roka.  

Začína starostom, starostkou obce, kňazom a  výraznými osobnosťami, zložkami v obci. V celom 

priebehu nejde o prestíž, chválu, ale skôr o poukázanie na proces prirodzenosti a človečenstva. Súčasťou 

tohto dňa bola aj domáca zakáľačka, ktorá umocňovala charakter fašiangového obdobia. Pochovávanie basy 

je pre dychovú hudbu Šurovanku takou samozrejmosťou, že si začiatok pôstneho obdobia nevieme inak 

predstaviť. Tradície a zvyky, ich upevňovanie a zachovávanie symbolizujú úctu k životu a k zachovávaniu 

dedičstva pre ďalšie generácie a pokolenia. Preto je povinnosťou nás všetkých pristupovať k tradíciám 

s úctou. Považujem za dôležité poďakovať sa ako kapelníkovi Šurovanky, tak aj všetkým tým, ktorí boli pri 

tomto fašiangovom dni nápomocní. Všetkým tým, ktorí podporili svojou účasťou dobré zvyky v dedine.  
 

Vladimír Pavlovič 
 

Detský karneval uzatvoril plesovú sezónu 

Dňa 13. 2. 2015 rozjasnili sálu kultúrneho domu 

farebné balóniky, girlandy a veselá hudba. Čo sa tam 

dialo? Uskutočnil sa veselý karneval detí navštevujúcich 

Základnú školu s  materskou školou v Šúrovciach. Niesol 

sa v znamení originálnych masiek a dobrej zábavy. Tešili 

sa malí i veľkí.  

Úžasní rodičia nezaháľali a vymýšľali masky pre 

svoje ratolesti tak, aby boli spokojné a šťastné. Všetky 

masky boli krásne a nápadité. Niektoré boli strašidelné 

(kostra, smrtka, múmia), niektoré hrejivé (slniečka), iné 

zase chutné, ale aj jemné (kvietky, kvetinové víly). Nechýbali očarujúce (princezné, anjeli), zábavné 

(šašovia, Pipi dlhá pančucha, piráti, čertíci), prišli aj akční hrdinovia (spidermani, kovboji, indiáni, 

mušketier, roboti) a samozrejme zvieratká (macko, mačička, lienka, jednorožec, motýlik).   

Animátori zo spoločnosti Narnia v Trnave, prezlečení za šaša a víly, pripravili pre deťúrence zábavu, 

rôzne hry a súťaže. Nechýbala ani konfetová šou. Šikovní rodičia a starí rodičia napiekli sladké koláčiky, 

perníčky, zákusky, pripravili chipsy, chrumky  i ovocie. Nikto veru neostal hladný. Bohatá tombola, v ktorej 

si deti našli hračky, lopty, fixky, perá a rôzne drobnosti, potešila detské srdiečka. Naši starší školáci sa po 

karnevale mohli vyblázniť na diskotéke, kde sa im o  skvelé piesne postaral DJ Tomáš. Atmosféra bola 

výborná a čo bolo najdôležitejšie, nechýbali rozžiarené očká detí. 

Ingrid Görögová 
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AKTIVITY ZÁKLADNEJ A MATERSKEJ ŠKOLY 

Lyžiarsky výcvik žiakov siedmeho a ôsmeho ročníka 

 

Ţiaci ZŠ s MŠ Šúrovce v dňoch od 8.2. do 14. 2. 2015 sa zúčastnili lyţiarskeho výcviku v Makove na 

Kysuciach. Nemohli sa dočkať nedele, kedy uţ nastúpia do autobusu a pôjdu vyzdvihnúť ďalších ţiakov do 

Trnavy, s ktorými mali spoločne stráviť celý týţdeň v horskej chate Hájenka. V autobuse sa “okukávali“  

a postupne zoznamovali. -red- 

  

Zima v tomto roku bola pomerne mierna, no 

len čo sme vyštartovali z Trnavy, strhla sa 

chumelica, ţe pán šofér mal čo robiť, aby ustál na 

ceste. Asi za tri hodiny sme sa  konečne dostali do 

zasneţeného Makova. Tam na nás čakalo niekoľko 

väčších áut, ktoré nám vyviezli batoţinu, lyţe  

a nakoniec aj nás. Asi po desiatich kilometroch sme 

sa dostali na horskú chatu. Mnoţstvo snehu  

a rozprávková krajina nám učarili. Ubytovali sme 

sa v útulných izbách, najedli sme sa a hor sa na 

lyţe. Bolo nás 22 ţiakov a traja učitelia. Z toho 

počtu štyria lyţovali a ostatní ešte nestáli na 

lyţiach.  

Začiatky boli ťaţké. Nohy nás neposlúchali, 

padali sme, ale nevzdávali sme to. Učitelia nás 

povzbudzovali a my sme naše lyţe donútili, aby nás poslúchali. Za dva dni uţ väčšina z nás išla na vlek. 

Lyţovalo sa výborne, mali sme dobrý sneh a upravené svahy. Šesť ţiakov sa trápilo na beţiacom páse na 

miernom svahu. Za pomoci súkromného lyţiarskeho inštruktora a pani učiteľky Mgr. Špačkovej napokon 

dokázali zísť pluhom dolu a bezpečne zastaviť. V stredu bolo oddychové popoludnie. Išli sme na vychádzku 

do hory. Guľovali sme sa, líhali si do snehu, lámali cencúle a jašili sme sa. Vedeli sme, ţe v tomto roku uţ 

takú zimu neuvidíme, tak sme si to uţívali. Cez deň sme sa lyţovali a večer zabávali spolu  

s trnavskými deťmi. Poučná bola pre nás aj prednáška 

a beseda s členom horskej sluţby. Poučil nás, ako sa 

máme správať v horách, aby sme nezablúdili a ako 

hľadať pomoc, keby sme ju potrebovali. Ujo kuchár sa 

o nás dobre staral, jedla sme mali dosť a horský 

vzduch nám veru robil dobre – chutilo nám.  

  Ani sme sa nenazdali a bol tu posledný deň 

nášho výcviku. Stihli sme urobiť preteky na lyţiach, 

vyhodnotiť najlepších lyţiarov, odovzdať ceny  

a diplomy. Samozrejme sme aj vystrájali, niektorí 

skúšali pevné nervy našich učiteľov, ale nakoniec to 

všetko dobre dopadlo a ţiví a zdraví sme sa vrátili  

k našim rodičom.  

Doma sme sa ponáhľali na karneval do kultúrneho 

domu. Stihli sme masky, bohatú tombolu  

a samozrejme diskotéku, na ktorú sme sa najviac tešili. V pondelok nás čakali v škole poloprázdne triedy. 

Chrípka úradovala v škôlke aj v škole. To bolo radosti, ţe je od pondelka voľno – mali sme chrípkové 

prázdniny. Dva týţdne ubehli ako voda a my uţ zasa v plnom nasadení zarezávame v škole. Ďakujeme škole 

aj našim rodičom, ţe nám umoţnili preţiť lyţovačku v takom krásnom prostredí. 
 

Dominika, žiačka siedmej triedy 
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Čo by mal vedieť budúci školák? 
 

     Zápis do základnej školy je dôležitá udalosť  

v živote dieťaťa. Ako škôlkara pripraviť na veľkú 

zmenu a čo sa od dieťaťa očakáva pri zápise do 

prvého ročníka? 

     Na prelome januára a februára nakukli budúci 

školáci prvýkrát do škôl, kde budú od jesene drať 

lavice. V našej obci sa zápis do základnej školy 

uskutočnil v dňoch: 11.,12. a 13. februára 2015. 

Zápisu sa zúčastnilo 34 predškolákov v sprievode 

svojich rodičov. Našim škôlkarom sa na zápis 

kráčalo ľahšie z toho dôvodu, že školu poznajú. 

Majú v nej svoju škôlkarskú triedu a tiež sa na 

chodbách stretávajú s pani učiteľkami, ktoré v škole 

učia. Prváci a druháci so svojimi triednymi 

učiteľkami pripravili svoje triedy, v ktorých sa zápis 

uskutočnil. Prvú časť zápisu vykonávala Mgr. Elena 

Janková spolu s pani učiteľkou Máriou Mitasovou 

DiS. a Bc. Luciou Božikovou, v druhej časti zápisu 

škôlkarov privítala pani učiteľka Mgr. Katarína 

Mikulášová a školská psychologička  

Mgr. Dominika Kovaříková. 

     Za odmenu si škôlkari odniesli darčeky, ktoré 

zhotovili so žiakmi pani učiteľky Mgr. Oľga 

Bohunická, Mgr. Monika Kucharíková  

a Mgr. Katarína Mikulášová. 

Čo čakalo budúceho prváčika pri zápise? 

Budúci prvák by mal vedieť: reprodukovať 

básničku, pesničku alebo interpretovať obsah krátkej 

rozprávky, poznať základné farby, poznať 

geometrické tvary, vedieť vymenovať číselný rad do 

10 a orientovať sa v číselnom rade do 5, vedieť sa 

orientovať v priestore, vedieť kde je vpravo, vľavo, 

hore, dolu, vpredu a vzadu, správne vyslovovať 

všetky hlásky, vyjadrovať sa plynule aj  

v zložitejších vetách, kresliť pevné a neroztrasené 

línie, nakresliť postavu so všetkými znakmi (hlava, 

trup, krk). Okrem týchto vedomostí je veľmi 

dôležité, aby budúci prváčik vedel správne držať 

ceruzku. Nesprávne držanie písacej pomôcky treba 

odstrániť ešte pred vstupom do prvej triedy. Aj 

najmenším deťom poskytnúť písacie pomôcky, 

ktoré majú ergonomický (trojuholníkový) tvar  

a podporujú správny úchop.  

Vyžaduje sa, aby nielen v škole, ale aj doma plnilo 

dohodnuté normy správania: pozdraviť, poprosiť, 

poďakovať sa, samostatne sa obliecť, obuť, 

pozapínať si gombíky a zaviazať šnúrky, samostatne 

ísť na toaletu, opláchnuť a umyť si ruky. Pokiaľ 

dieťa kreslilo, rozprávalo sa a odpovedalo na otázky 

pani učiteliek, rodič zatiaľ vypĺňal dotazník, ku 

ktorému potreboval: občiansky preukaz zákonného 

zástupcu, rodný list dieťaťa, osobné údaje dieťaťa, 

osobné údaje zákonných zástupcov. Ak by sa 

rozhodoval rodič alebo zákonný zástupca o odklade 

povinnej školskej dochádzky, podá riaditeľovi školy 

žiadosť o odklad povinnej školskej dochádzky. 

     Pri zápise zohráva dôležitú úlohu hlavne prvý 

kontakt, aby bol príjemný. Rovnako dôležitú úlohu 

má aj pani učiteľka, ktorá bude budúcich prváčikov 

vyučovať. Ideálne je, keď je komunikatívna  

a ochotná rodičov včas informovať o prípadných 

problémoch, keď je ústretová, trpezlivá a občas 

prižmúri oko pri výstrelkoch. Osobnosť učiteľky je 

veľmi dôležitá aj pre vzťah, ktorý si dieťa vytvára  

k škole ako takej. 

Na budúcich prváčikov sa už teraz tešia všetci starší 

kamaráti a zamestnanci školy. 

 

Mgr. Katarína Mikulášová 
 

Rozhodnutie o zmene úradných hodín 
 

V zmysle § 13 ods. 5 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v  znení neskorších 

predpisov určila starostka obce  
 

úradné hodiny obecného úradu 

nasledovne: 
 

Pondelok: 8:00 – 12:00  12:30 – 16:00 

Utorok : 8:00 – 12:00  12:30 – 16:00 

Streda : 8:00 – 12:00  12:30 – 17:00 

Štvrtok : 8:00 – 12:00  12:30 – 16:00 

Piatok : 8:00 – 12:00  12:30 – 15:00 
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Dni otvorených dverí v materskej škole 
 

V dňoch 3. a 4. marca 2015 sme v Materskej škole v Šúrovciach zorganizovali Dni otvorených dverí 

pre verejnosť. 

Pani učiteľky vyzdobili celú škôlku krásnymi jarnými motívmi, peknými prácami  a  výrobkami detí 

MŠ. Staršie deti si pripravili veselú rozprávku - divadielko ,,Deduškova rukavička".   Počas týchto dvoch 

dní nás navštívili rodičia so svojimi 

detičkami, ktoré sa chystajú do materskej 

školy v budúcom školskom roku. Pre deti už 

čakalo veľa prekvapení: chutné občerstvenie, 

tvorivé dielničky aj kreatívny kútik. 

Najväčšiu radosť im však určite urobilo 

vystúpenie našich škôlkarov, ktorí prezlečení 

za zvieratká potešili svojich budúcich malých 

kamarátov divadielkom s pesničkami. Veľmi 

spontánne sa malí návštevníci zapojili aj  

k hudobno-pohybovým hrám a k veselému 

tancu. Rodičia mohli vidieť materskú školu  

a prácu pani učiteliek zblízka a detičky sa tiež 

bez stresu a v blízkosti svojich mamičiek 

zoznámili s priestormi MŠ, s pani učiteľkami 

a budúcimi kamarátmi. Na záver sa mohli ešte 

pohrať v herni s množstvom hračiek, ktoré ich 

veľmi zaujali . Ako poďakovanie za  návštevu dostali deti omaľovánku a sladký darček. A najväčšou 

odmenou pre nás bolo, že sa malým budúcim škôlkarom nechcelo z materskej školy vôbec ísť domov. 

Dni otvorených dverí organizovala naša MŠ po prvýkrát. Na základe pozitívnych ohlasov rodičov  

i reakcií detí, môžeme s radosťou konštatovať, že sa nám táto akcia vydarila a určite ju v budúcnosti 

zopakujeme. Fotografie z tejto, ale aj ostatných akcií, ktoré sa konali v našej materskej škole, si môžete 

prezrieť na web stránke Základnej školy s materskou školou Šúrovce vo fotogalérii:                                                   

surovcezs.edupage.org 

Na záver by som sa chcela poďakovať celému pedagogickému kolektívu,  ktorý tieto dni pripravoval  

a šikovným deťom Miškovi, Ninke, Emke, Mirkovi, Filipkovi, Sebkovi, ktorí hrali divadielko. 

 

Mgr. Jarmila Matisová 

zástupkyňa RŠ ZŠ s MŠ pre MŠ 
 

Čo nás čaká... 

 
Veľkonočné prázdniny 
 

Pre základnú aj  materskú 

školu začínajú vo štvrtok  

2. apríla 2015 a  končia 

v utorok 7. apríla 2015.  

Do školy sa nastupuje 

v stredu 8. apríla 2015. 

Šúrovská kvapka krvi 
 

Dňa 4. mája 2015 (pondelok) 

sa v  priestoroch Požiarnej 

zbrojnice v  Šúrovciach 

uskutoční odber krvi. Odber 

začína ráno o 8:00 hod. Na 

samotný odber treba byť 

v  dobrej fyzickej kondícii 

a  mať so sebou preukaz 

totožnosti. 
 

Súťaž vo varení guláša 
 

Dňa 16.5.2015 (sobota) sa 

v našej obci uskutoční prvý 

ročník súťaže vo varení 

guláša. Večer bude zábava 

v  priestoroch kultúrneho 

domu. Bližšie informácie 

budú ohlásené v dostatočnom 

predstihu. 
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Marec – mesiac knihy 
 

Známy pedagóg J.A. Komenský povedal: 

„Nemilovať knihu znamená nemilovať múdrosť  

a nemilovať múdrosť znamená stávať sa hlupákom.“  

Mesiac marec, ktorý práve plynie, máme už od 

školských čias v pamäti zapísaný ako Mesiac knihy. 

Možno tento prívlastok už nevnímame tak 

intenzívne ako kedysi, keď bolo oveľa menej 

možností vzdelávania a získavania informácií ako 

dnes, no napriek tomu má literatúra zaiste v bežnom 

i študentskom živote svoje stále miesto. Zdrojom 

stretnutí s knihami odjakživa nie sú len 

kníhkupectvá a vlastné domáce knižné zbierky, ale 

svoje nezastupiteľné miesto tu majú aj knižnice.  

Aj naša obec má knižnicu,  o  existencii ktorej 

možno mnohí naši obyvatelia ani nevedia. Založená 

bola v roku 1974 a nájdete ju na prvom poschodí 

obecného úradu. Otvorená je v pondelok od 09,30 

hod. do 11,30 hod. a od 13,00 hod. do 16,00 hod.  

a v stredu od 09,30 hod. do 11,30 hod. a od 14,00 

hod. do 17,00 hod. Ponúka viac ako 5000 knižných 

titulov z oblasti beletrie, histórie, športu a ostatných 

žánrov. Knižnica disponuje televízorom a  DVD 

prehrávačom, kde je možné pozrieť si filmy či 

rozprávky. 

Víziou do budúcnosti je pravidelné 

dokupovanie nových knižných titulov z rôznych 

oblastí, o ktoré obyvatelia Šúroviec prejavia záujem. 

Tento záujem bude zisťovaný prostredníctvom 

dotazníkov, ktoré budú pre občanov pripravené 

v knižnici.  

Radi by sme vybavili priestory knižnice 

počítačmi a  tlačiarňou, kde by si žiaci základnej 

školy (a nielen oni), ktorí nemajú doma internet 

resp. počítač, mohli vyhľadávať informácie na 

internete, vypracovávať a tlačiť svoje domáce úlohy 

a referáty do školy. 

 Ďalšími plánmi je uskutočňovanie besied 

a posedení s rôznymi autormi, zaviesť – tak ako 

v iných knižniciach – akciu „Noc s Andersenom“ 

a ďalšie aktivity.  

Veríme, že Obecná knižnica v Šúrovciach bude 

príjemným spestrením kultúrneho života v našej 

obci.  

Ingrid Görögová 

SPOLOČENSKÁ KRONIKA 

 
Vitajte medzi nami Michaela Božiková, Marek Pišely, Ella Novosedlíková, Lucián Ižo 
 

Blahoželáme Rastislav Adamec a Monika Belková, Tatiana Walzelová a Miroslav Michálek 
 

Opustili nás Angela Ambrušová, rod. Bíliková 87r., Ján Šiška 88r., Vladimír Paldan 54r.,  

              Mária Kusá, rod. Kajanová 75r., Magdaléna Richnáková, rod. Tučnovičová 88r.,  

               Marian Dobrovodský 67r., Jozef Moravec 73r., Miroslav Ďuriš 53r., Františka  

              Benediková  88r., Silvester Krivosudský 54r. 
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Slávime najväčší kresťanský sviatok 
 

Veľká noc je najstarším a najvýznamnejším sviatkom kresťanského 

cirkevného roka, počas ktorého si kresťania pripomínajú umučenie, smrť 

a vzkriesenie Ježiša Krista. Ňou vlastne vrcholí celý liturgický rok. Slávi sa na 

prvú jarnú nedeľu po splne mesiaca. Nadväzuje na židovské veľkonočné 

sviatky – paschu, na pamiatku oslobodenia Izraelského národa z egyptského 

otroctva. 
Vysvetlenie pôvodu názvu „veľká“ treba hľadať v časoch židovského 

otroctva v starovekom Egypte. Faraón nebol ochotný prepustiť svojich 

izraelských otrokov, a preto Egypťanov stihol trest v podobe desiatich rán. 
Židov, ktorí pomazali veraje dverí svojich domov krvou baránka, sa táto 

pohroma netýkala a anjel smrti ich obišiel (Ex 12, 1-51). Baránok je preto 

symbolom Ježiša Krista, ktorého krv nás všetkých zachránila od večného 

zatratenia. Ako sa ďalej uvádza v Biblii, po  vyslobodení z Egypta previedol 

Boh ľud na čele s Mojžišom cez Červené more, ktoré rozdelil  

a vysušil. Obídenie aj prechod predstavujú veľké Božie skutky, ktoré urobil počas jednej noci pre svoj ľud, 

a preto každoročnú spomienku na tento deň Izraeliti nazvali Veľkou nocou. Symbolika prechodu z otroctva 

do slobody sa preniesla aj do kresťanstva ako prechod z hriechu do života v Božej milosti, ktorý zabezpečil 

Ježiš Kristus svojou smrťou a zmŕtvychvstaním. 
Posledné tri dni Veľkého týždňa - tzv. Veľkonočné posvätné trojdnie alebo triduum – Zelený štvrtok, 

Veľký piatok a Biela sobota, majú bohatý liturgický obsah a symboliku. Je to spoločné pomenovanie troch 

dní, v ktorých si cirkev pripomína udalosti nášho vykúpenia v ich historickom poradí: Kristovu smrť na 

Veľký piatok, Krista uloženého v hrobe na Bielu sobotu a Kristovo zmŕtvychvstanie na Veľkonočnú 

nedeľu. 

Zelený štvrtok  
Vo štvrtok večer slávil Ježiš poslednú večeru so svojimi učeníkmi. V tento večer ustanovil dve 

sviatosti: kňazstvo a Sviatosť oltárnu (Eucharistiu), resp. premenil chlieb a víno na svoje telo a krv. Súčasne 

takto odovzdal apoštolom kňazskú moc so slovami: „Toto robte na moju pamiatku.“ Tento deň dostal svoje 

pomenovanie pravdepodobne podľa zelene v Getsemanskej záhrade, kde sa Ježiš Kristus modlil pred svojim 

zatknutím. Vo štvrtok prestávajú zvoniť zvony, ako znak spoluúčasti s utrpením Krista.  

Po skončení svätej omše si pripomíname Pána Ježiša, ako v Getsemanskej záhrade bdie v modlitbe. 

Apoštoli od únavy zaspali a Ježiš zostáva celkom sám, opustený. Túto udalosť symbolizuje prázdny 

svätostánok a obnažený oltár. 

Veľký piatok  
Je to deň pôstu, pokánia a jediný deň roka, kedy sa neslávi svätá omša. Namiesto nej sa konajú obrady 

umučenia Pána, počas ktorých sa čítajú pašie a uctievame si Svätý kríž. 

Biela sobota  
Obrady Bielej soboty sa konajú po západe slnka v rámci tzv. Veľkonočnej vigílie (bdenia). Podľa 

pradávnej tradície je táto noc očakávaním Pána, noc bdenia, zasvätená Pánovi (Ex 12, 42).   

Biela sobota - oslava Kristovho zmŕtvychvstania začína Veľkonočnou vigíliou. Počas Veľkonočnej 

vigílie cirkev bdie a očakáva Kristovo zmŕtvychvstanie. Katolícka cirkev slávi vigíliu už ako radostnú 

slávnosť vzkriesenia, znovu sa rozozvučia zvony, ktoré od štvrtka večera mlčali. Veľkonočná vigília – noc 

pred Veľkonočnou nedeľou, bola  pôvodne liturgicky veľmi bohatá bohoslužba, ktorá sa začínala v sobotu 

večer, trvala celú noc a končila sa v nedeľu ráno krstom katechumenov.  

Novopokrstenci sa obliekali do bieleho krstného rúcha a podľa toho sobota dostala názov Biela sobota. 

V súčasnosti sú obrady skrátené a pozostávajú z obradu svetla, slova, krstu a prijímania. 

Veľkonočná nedeľa  
V tento deň si kresťania pripomínajú zmŕtvychvstanie Ježiša Krista – najväčší Kristov zázrak  

a základnú pravdu kresťanskej viery. Je to víťazné zavŕšenie Kristovho vykupiteľského diela. 
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Program slávenia Veľkonočného trojdnia 

v našej farnosti 
 

Zelený štvrtok 2.4.2015 

18:30 h.       - omša na pamiatku Pánovej večere 

do 21:00 h.  -  tichá adorácia v kostole 
 

Veľký piatok 3.4.2015 

8:30 h. - spol. modlitba cirkvi – liturgia hodín 

9:15 h. - krížová cesta ulicami obce s misijným 

              krížom 

14:30 h. - obrady slávenia utrpenia a smrti Pána 

              - začiatok deviatnika k Božiemu  

                 milosrdenstvu 

od 16:00 h. - celonočná tichá adorácia Sviatosti  

                      oltárnej vyloženej v Božom hrobe 
 

Biela sobota 4.4.2015 

8:30 h.   - spol. modlitba cirkvi – liturgia hodín 

16:00 h. - posvätenie veľkonočných pokrmov 

19:00 h. - deviatnik k Božiemu milosrdenstvu 

20:00 h  - Veľkonočná vigília, vzkriesenie 
 

Veľkonočná nedeľa 5.4.2015 

8:00 h.   - ranná sv. omša 

10:30 h. - farská sv. omša 

                                      p. Miroslaw Bania, CR 

,,Free time“ v prírode 

Dnešná inovatívna doba ponúka tisíce spôsobov, ako prežiť voľné chvíle. Mamičky, ak aj vám neustále 

vŕta v hlave, kde stráviť voľný čas so svojimi malými ratolesťami a ako si spestriť či spríjemniť deň, potom 

by som Vám chcela dať do povedomia jeden lákavý návrh.  

Niektorí z nás nie sú oboznámení s tým, že sa v našej malebnej dedinke nachádza malý detský park pre 

deti a mládež. Nie je to žiadny ,,wellness“, ale naša pravá a typická dedinská pohoda, nazývaná ,,Pažiť“.  

Jej návšteva vás nebude stáť vôbec nič. Je to oslobodzujúce miesto, kde človek dokáže zabudnúť na 

každodenné starosti a načerpať novú dávku energie v sviežom prostredí a v objatí stromov či v príjemnej 

spoločnosti priateľov alebo kruhu svojich najbližších. Je to úžasný a blahodarný pocit, keď z plných pľúc 

dýchame čerstvý vzduch, môžeme sa započúvať do uchu lahodiacich melódií  štebotavých vtáčikov, či len 

hľadieť do palety tých najrozmanitejších  farieb, ktoré nám ponúka okolitá príroda. S teplými dňami 

prichádza na toto miesto život! Dokonca aj naše staré mamy dodnes s úsmevom spomínajú na tieto časy 

plné radosti, pohody a hrejivých spomienok, ako tam pásli husi, dievčatá sa hrali so svojimi ,,handrovými“ 

bábikami a  chlapci  venovali pozornosť rôznym športovým aktivitám. Neodmysliteľnou súčasťou je 

nepochybne čaro grilovania širokej škály pochúťok pod holým nebom, pri praskajúcom ohnisku, kde jedlá 

získavajú jedinečnú chuť a vôňu.  

Preto neváhajte a vezmite svoje malé živé striebra  na  environmentálnu vychádzku. Vrelo odporúčam! 

Môžete mi veriť, že vaše rozhodnutie neoľutujete. Budete príjemne očarení krásou šúrovskej prírody 

a zakaždým prídete na tieto miesta s úsmevom na perách. 
 

Nikola  Zacharová
 

Príjemné prežitie Veľkonočných 

sviatkov všetkým obyvateľom 

Šúroviec praje starostka obce 

a redakčná rada 



Novinky z dedinky                                                                                                          15 
 

Futbal v Šúrovciach 

Ako všetci vieme, FC Horses Šúrovce prešiel 

od leta pod hlavičku FC Spartak Trnava C. Muţstvo 

vedie mladý a perspektívny tréner p. Ing. Miroslav 

Hájiček. Čo sa týka mládeţe (dorast, ţiaci), tí sú 

vedení ako FC Spartak Trnava B. 

Zverenci p. Hájička, napriek tomu, ţe v tíme 

nastupujú prevaţne mladí hráči, hrajú 3. ligu a po 

jesennej časti im patrí 10. priečka. „Umiestnenie je 

vzhľadom na vek muţstva uspokojivé, pretoţe 

našou neskúsenosťou sme prišli minimálne o sedem 

bodov v posledných minútach,“ tvrdí p. Hájiček. 

 

 

Zimná príprava sa začala pre C tím 8.1.2015. 

Posilami C tímu sú: Ivan Pikulík – príchod  

z hosťovania Orlová (3. liga v Čechách), Martin 

Orichel – príchod z Malţeníc, Frederik Ravas – 

príchod z SFM Senec a Michal Spáčik – príchod zo 

Serede. 

Odchody: M. Hrivňák do Bolerázu, R. Kadlečík 

a M. Broš – hosťovanie v Jaslovských Bohuniciach, 

A. Kolarovič a J. Krajčovič do FC Spartak B. 

Muţstvo Spartaka Trnava C absolvovalo od 

18.2.2015 do 22.2.2015 sústredenie v Trenčianskych 

Tepliciach. 

 

Dorast 

 

Dlhodobý tréner dorastu je Kvetoslav 

Greguška. Dorastenci začali zimnú prípravu 

20.1.2015 v domácom prostredí. Dorastenci sú 

nabudení, čo svedčí aj o výsledkoch. Po jeseni im 

patrí zaslúţené 1. miesto v tabuľke. Zverenci  

p. Gregušku bojujú takmer tri roky o prvenstvo  

v okresných majstrovstvách. Prípravné zápasy 

dorast odohrá v Šoporni, Lokomotíve Trnava, 

Zavare, Sereď a Dolné Lovčice (muţi). 
 

Tabuľka dorast (www.futbalnet.sk)  

 

Žiaci 
 

Ţiacky tím vedie od prelomu rokov 2012/ 2013 

ambiciózny tréner Marek Baxa. Kaţdá sezóna je pre 

zverencov p. Baxu atraktívna. V minulej sezóne 

ţiaci dosiahli v oblastnej súťaţi 3. miesto ako 

druţstvo FC Horses Šúrovce. V súčasnej sezóne 

2014/2015 hrajú ţiaci pod hlavičkou FC Spartak 

Trnava B. 
 

Tabuľka žiaci (www.futbalnet.sk) 

 

Tréning je základ 

 

Vďaka kvalitným tréningom a posilám  

z Horných Zeleníc (Bujtár, Sitai a Lopúch), Siladíc 

(Michalec) a Trnavy (Halada, Bodiš) si chlapci drţia 

v OS A po jeseni 2. miesto v tabuľke. Od 3.1.2015 

sa začala ţiakom zimná príprava, ktorú sústreďujú 

na multifunkčnom ihrisku v ZŠ Šúrovce. 
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Tréner p. Baxa pripravuje k budúcej sezóne 

prípravkárov – Gogola,  Lendel, S. Bango,  

N. Bango.  

 

 „Chlapci z prípravky trénujú spoločne so 

žiakmi, aby sa lepšie zaradili k budúcej sezóne“, 

hovorí p. Baxa. Žiaci absolvovali od 20.2.2015 do 

22.2.2015 sústredenie v Dobrej Vode. 

Marek Baxa 

Zhodnotenie prípravy 

 Odohrali sme 6 prípravných zápasov  

s bilanciou 2 výhry, 3 remízy, 1 prehra. 

Samozrejme, v tejto fáze prípravy nie sú výsledky 

dôležité, ale ukazujú klady i zápory našej hry. 

Väčšinu prípravy sme absolvovali na umelej tráve 

Lokomotívy, začo im patrí veľká vďaka, pretože 

sme mohli obsahové zameranie tréningov zacieliť na 

neustále zrýchľovanie našej hry prostredníctvom 

prípravných hier. Náš prejav sa počas všetkých 

zápasov nemenil a som rád, že si osvojujeme 

nátlakovú hru, začíname chápať, čo chceme hrať  

v útočnej i obrannej fáze. Tešia ma najmä zápasy  

s druholigistami Spartakom B a Dubnicou, kde sme 

boli aktívnejší. Toto je cesta, kde sa chceme  

i v súťaži uberať. Určite hra, kde nám pôjde  

o výsledky, nebude mať vizuálne také parametre ako 

prípravný zápas bez tlaku na body, ale chceme sa 

tomu čo najviac priblížiť. Mužstvo neprešlo 

veľkými zmenami, príchod Martina Orichela zvýšil 

konkurenciu na brankárskom poste. Návrat Tomáša 

Hlavnu z B mužstva znamená výrazné zvýšenie 

kvality stredovej formácie. To isté patrí i o Ivanovi 

Pikulíkovi, ktorý sa vrátil z III. českej ligy z Orlovej 

a taktiež je nositeľom kvality a kreativity v strede 

poľa. Na post ľavého obrancu sme angažovali 

Frederika Ravasa, ktorý hrával naposledy II. ligu  

v Senci a svojimi skúsenosťami z vyššej súťaže sa  

v príprave ukázal ako vhodná posila na tento post. 

 Chcem vyjadriť spokojnosť hlavne  

s mladšími hráčmi, ktorí si po polroku v mužskom 

futbale zvykajú na jeho náročnosť a postupne sa 

stávajú veľmi platnými hráčmi s veľkým 

potenciálom. 

Niekedy uškodí menovanie, ale za všetkých si 

určite zaslúži spomenúť Jána Magdolen, ktorý  

v 19 rokoch pôsobí na ihrisku i mimo neho veľmi 

profesionálne a zaslúžil by si po sezóne posun 

vyššie. 

Mužstvo má určite potenciál rastu, keďže  

11 hráčov je ročník narodenia 1994 a 1995 a väčšina 

z nich je už teraz v základnej zostave. Bez 

skúsených Juraja Horvátha, Lukáša Vida, Miloša 

Juhásza a Stanislava Holiča by však ťažšie 

napredovali a posúvali sa ďalej. 

  

Ing. Miroslav Hájiček 

Tabuľka muži (www.futbalnet.sk) 
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